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Saksnr.  Utvalg Møtedato 

034/19 Fellesnemnda Alver 03.06.2019 

 
 

Melding/orientering til fellesnemnda 03.06.2019 
Programansvarleg sitt framlegg til vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering. 
 
 

 
Melding/orientering til fellesnemnda: 

· Status IKT-prosjekt 
· Status organisasjonsprosjekt                                                   
· Økonomiplan inkl. eigedomsskatt 
· Overordna ROS 
· Arbeid med gebyrregulativ 
· Bruk av rådhuset i Manger  
· Orientering Lindås tomteselskap 
· Eigarskap – strategidiskusjon (gruppearbeid – innspel) 

 

 
Fellesnemnda Alver 03.06.2019: 
 
Behandling: 

Melding/orientering til fellesnemnda ved programansvarleg Ørjan Raknes Forthun: 
· Status IKT-prosjekt 
· Status organisasjonsprosjekt      
· Økonomiplan inkl. eigedomsskatt 
· Overordna ROS utsatt til neste møte 
· Arbeid med gebyrregulativ 
· Bruk av rådhuset i Manger  

Orientering Lindås tomteselskap ved dagleg leiar Trond Lomsøy (i starten av møtet) 
 
Eigarskap – strategidiskusjon (gruppearbeid – innspel) 
 
Programansvarleg sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Uttale frå organisasjonane v/HTV Jarle Næss, frå møtet i PSU 29.05.2019, vart sendt 



 

 

fellesnemnda før møtet: 
Dei tilsette sine organisasjonar meiner at prosessar knytt til organisering av leiarnivå og 
tenesteområder for Alver kommune i all hovudsak er veldig ryddige, og der ulike 
interessentar i all hovudsak blir involvert. Difor ønskjer organisasjonane at ein opprettheld 
dagens delegering til rådmannen og administrativt nivå. I den grad prosessar av ulike 
interessentar opplevast som uryddige, så blir dette tatt opp og løyst administrativt. At fleire 
saker knytt til administrativ organisering skal opp i Fellesnemnda vil føre til forseinkingar i 
organisasjonsprosjekta, og vi reknar det som lite truleg at politisk handsaming vil bidra til 
betre løysingar enn det prosjekta sjølv greier å kome fram til. 
 
Uttalen vart lagt fram for fellesnemnda til vedtak frå formannskapet i Meland kommune. 
 

Til Fellesnemnda Alver kommune, møte 03.06.19 (vart ettersendt til fellesnemnda). 
 

Fra Alver Høgre v/Nils Marton Aadland, Kenneth Murberg, Karl Vågstøl 
 

Byrådet i Bergen har gått inn for å flytta bomstasjoner fra Åsane til Nordhordlands brua. 
Det betyr at Bergen i tilfelle kjem til å senda ein betydelig del av rekninga for 
kollektivsatsinga si til Nordhordland. 
Da kommunane i Nordhordland allereie har vedtatt ein bompakke, 
Nordhordlandspakken, risikerer vi no å få to bomstasjoner som ikk:je «kommuniserer» 
med kvarandre ved Nordhordlands brua, jamfør timesregelen. Innbyggjarane i 
Nordhordland risikerer de1med å måtta betala i to bomstasj onar for å kryssa brua. 
Bergensområdet er ein felles bu- og arbeidsregion. Folk pendlar fra Nordhordland til 
Bergen og fra Bergen til Nordhordland for å dra på jobb. Dei forslag til endringar som 
byrådet har lagt fram skaper store utfordringer både for enk:eltpersonar og for 
næringsverksemd. 
Om Bergen skulle få gjennomslag for å flytta bomstasjoner fra Åsane til 
Nordhordlandsbrua set det innbyggarane våre i ein uakseptabel situasjon med tanke på 
Nordhordlandspakken  som er på trappene. Argumenta som byrådet i Bergen brukar for å 
flytta bomstasjoner handlar om 
å skjerma intern transport i Åsane. Dei same argumenta kan man bruka i nye Alver 
kommune. Blant anna vil dei fleste som skal besøkja kommune- og handelssenteret i 
Knarvik måtta betala bompengar dersom dei planlagte bomstasjonane ve1i realise1i. 

Dersom ikkje fylkestinget avviser byrådet i Bergen sitt framlegg så betyr det at 
Nordhordland må betala heile rekninga for at innbyggjarane i Åsane skal sleppa å betala 
for lokal kjøring. 
Samtidig vil innbyggjarane i Nordhordland med planlagte bomstasjoner måtta betala for 
lokal kjøring i Nordhordland. Vi vil dermed måtta betala rekninga både for Nordhordland 
og for Åsane. 
I så tilfelle er det derfor nødvendig å stoppa opp, ta eit steg tilbake og sjå på 
Nordhordlands pakken på nytt i eit større perspektiv. 

 
Forslag til uttale fra Fellesnemnda Alver kommune: 

 
Fellesnemnda Alver kommune vil på det sterkaste oppmoda Hordaland fylkesting til å seia 
nei til byrådet i Bergen sitt framlegg om å flytta bompengeinnkrevjinga i Åsane til 
Nordhordlandsbrua (E39 Klauvaneset). Framlegget inneber i praksis å senda heile 



 

 

«bompengerekninga» til trafikkantar fra Nordhordland. 

 
Fellesnemnda Alver kommune oppmodar Statens vegvesen om å stansa arbeidet med å 
etablera dei nye bomstasjonane i Nordhordlandspakken til byrådet i Bergen sitt framlegg 
om å etablera bomstasjon ved Nordhordlandsbrua er avklara. 

 
Byrådet sitt framlegg viser trongen for å samordna bompengeinnkrevinga i heile 
Bergensområdet. Fellesnemnda Alver kommune vil be om at slik samordning staiiar 
snarast råd. 

 
Fellesnemnda Alver kommune presiserer at Hordaland fylkesting må vurdera fullgode, 
men mindre kostnadskrevjande alternativ til bybane i Åsane. Vi vil blant anna visa til 
etableringa av Metrobuss i Trondheim. 

 
Fellesframlegg frå A.AA.Byrknes-KRF, Lindås: 

Fellesnemda for Alver kommune reagerer kraftig på framgangsmåten i samband med å flytta 
bomstasjonane i Åsane til ein bomstasjon på Klauvaneset.  

Det er ikkje rett å flytta belastninga frå Åsane til kun dei som bur i Nordhordland. 

Vi vil vise til fylkesrådmann si innstilling i saka som skal til MISA - FU og Fylkesting og seier 
oss samde med innstillinga fylkesrådmann har i saka.  

Vi vil også framheve punkt 3 i innstillinga og meiner at evalueringa i 2020 må innbefatte ikkje 
berre Bergen kommune , men samordning og belastning i heile Bergensområdet . 

Framlegget fra A.Byrknes vart samrøystes vedteke. 
Fellesnemnda bed om at uttalen vert sendt til alle fylkestingsrepresentantane. 
 
 
 
FA- 034/19 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

Fellesnemda for Alver kommune reagerer kraftig på framgangsmåten i samband med å flytta 
bomstasjonane i Åsane til ein bomstasjon på Klauvaneset.  

Det er ikkje rett å flytta belastninga frå Åsane til kun dei som bur i Nordhordland. 

Vi vil vise til fylkesrådmann si innstilling i saka som skal til MISA - FU og Fylkesting og seier 
oss samde med innstillinga fylkesrådmann har i saka.  

Vi vil også framheve punkt 3 i innstillinga og meiner at evalueringa i 2020 må innbefatte ikkje 
berre Bergen kommune , men samordning og belastning i heile Bergensområdet. 

 
 
 

 

Formannskapet i Meland kommune sak 38/2019: Orientering om status Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande 

 



 

 

22.05.2019 FORMANNSKAPET 
Nils Marton Aadland, H: 
· Uroa over at ein via andre får informasjon om at prinsipiell organisering på ein del tenester 
i 
Alver konkret bryt tvert med det som har vore ideologisk i Meland (m.a. menneske med 
nedsett funksjonsevne) 
Meiner vi har delegert for mykje makt frå oss. 
Ønskjer på neste møte i Fellesnemnda å ha ei drøfting. 
Må gå gjennom kva tenester og tilbod vi skal gje innbyggarane i Alver.  

 
 
Framlegg til vedtak i møte:  
Ordførar saman med varaordførar vil på vegne av formannskapet sende uttale til programansvarleg 
at dei vil ta det opp som sak.  
Prinsipielle saker skal leggjast fram for Fellesnemnda. 
 
Dette framlegget vart samrøystes vedteke 

 
FS 38/2019 SAMRØYSTES VEDTAK:  
Ordførar saman med varaordførar vil på vegne av formannskapet sende uttale til programansvarleg  
at dei vil ta det opp som sak.  

Prinsipielle saker skal leggjast fram for Fellesnemnda. 
 

 
 


